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 Slovo starosty

Informace města

Vážení spoluobčané, 

v  měsíci květnu nás zatím provází chladnější počasí. Naopak s  větší nadějí 
vyhlížíme postupné uvolňování omezujících opatření, které s  rostoucí nárůstem 
očkování probíhá každý týden. Snad se tento trend podaří udržet a již nás nečekají 
žádné další vlny v podobě nárůstu onemocnění. 

Po dlouhé době se mohla uskutečnit „živá“ kulturní akce. Na 
zahradě městského úřadu proběhl v  neděli 23. května jarní 
koncert základní umělecké školy Allegro. Ranní uplakané 
počasí se naštěstí těsně před konáním koncertu umoudřilo. 
Odpoledne, už při krásném jarním počasí, jsme mohli sledovat 
vystoupení dětí umělecké školy při hře na klavír nebo sólovém 
zpěvu. Součástí koncertu byla také výstava žáků z výtvarného 
oboru této školy. 

V měsíci červnu bude také zahájena 1. etapa přestavby domu 
služeb. V  rámci této etapy dojde ke kompletní rekonstrukci 
stávajících prodejen zeleniny a pekařství. Dále budou prodejní 
prostory rozšířeny pro další nájemce. Po dobu rekonstrukce dojde k  přerušení 
provozu prodejny Adélka. Prodejna zeleniny bude dočasně přestěhována na 
Nechybu. Bude se jednat o náročnou přestavbu i z pohledu budovy, proto všechny 
prosím o maximální bezpečnost v okolí stavby. 

Podařilo se nám také domluvit s  majiteli 
nemovitosti čp. 25, bývalý bufet, na 
odkoupení této budovy včetně okolních 
pozemků. V  nejbližší době tak budou 
dotaženy nezbytné administrativní kroky 
k  převodu nemovitosti. S  tím, jak začala 
rekonstrukce zámku dostane Masarykovo 
náměstí nový vzhled.  

Skautskému 
oddílu se podařilo získat dotaci z  Jihočeského 
kraje na rekonstrukci topení ve staré škole (bývalá 
klubovna hasičů). Po realizaci topení a úpravě WC 
tak bude mít i skautský oddíl vhodné prostory pro 
svoji činnost. 

Tomáš Hrubec, starosta
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Informace města
 Informace z 22. zasedání zastupitelstva města
Zasedání se konalo ve středu 28. dubna od 19:00. Přítomno bylo 10 členů 
zastupitelstva, 1 zastupitel byl omluven. Informace jsou podány ve zkrácené 
verzi. 

Program veřejného zastupitelstva 

• Dodatek ke smlouvě na vypracování projektové dokumentace „Rybník 
Nová Včelnice“ 

Dodatek rozšiřuje původní smlouvu o přeložení tlakové kanalizace od motorestu 
Kozlov. Tato tlaková kanalizace zasahuje do plánované plochy rybníku, který bude 
řešit odvodnění průmyslové zóny. 

• Dodatek ke smlouvě na vypracování PD „Revitalizace sídliště“ 

Dodatek řeší vypracování stavebního povolení a dokumentaci pro provádění 
s t a v b y n a 
parkoviště u 
t e c h n i c ký c h 
služeb.  
V  případě, že 
s e p o d a ř í 
získat všechna 

povolení pro toto parkoviště, proběhne jeho stavba ještě v letošním roce. 

• Výběr dodavatele na kontejnerový nosič a nové kontejnery na suť 

Zastupitelstvo schválilo výběr 
dodavatele dle výběrového řízení na 
pořízení nosiče kontejnerů a 5-ti 
nových kontejnerů pro technické 
služby. Kontejnerový nosič dodá 
firma Agrokom-tech BRYSS s.r.o. a 

kontejnery firma ELKOPLAST CZ s.r.o.  

• Finanční podpora Domova Libníč a Centra sociálních služeb 

Zastupitelstvo schválilo podporu Domova Libníč na podporu ubytování obyvatele 
našeho města ve výši 5.000,- Kč. 

• Aktualizace pravidel pro uložení inženýrských sítí do pozemků města 

Po špatné zkušenosti z posledních měsíců byla pravidla aktualizována o technické 
podmínky pro uložení inženýrských sítí do pozemků města. 
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• Dodatek na vícepráce na pokojích Athéna 

Pokoje na penzionu Athéna 14 a 15 bylo nutné kompletně rekonstruovat 
v  souvislosti s  přestavbou vestibulu základní školy. Vícepráce se týkaly nových 
podlah na pokojích a výměny původních dveří. 

•  Prodej pozemků 223/209 v Luční ulici dalšímu zájemci v pořadí 

Zájemce o tento pozemek odstoupil od nabídky na koupi pozemku. Z  tohoto 
důvodu zastupitelstvo schválilo prodej dalšímu zájemci v pořadí. Postup odpovídá 
zveřejněné soutěži a Pravidlům prodeje pozemků v Luční ulici. 

• Úvěrová smlouva na přestavbu Domu služeb – 1. etapa 

Město oslovilo s  poptávkou na investiční úvěr několik bank. Jako ekonomicky 
nejvýhodnější byla zvolena nabídka České spořitelny s  pohyblivou sazbou 
PRIBOR 6M. Celková výše úvěru na přestavbu domu služeb – 1. fáze je 15 mil. Kč.  

• Plán práce finančního a kontrolního výboru 

Předsedové obou výborů předložili zastupitelstvu plán práce na rok 2021. 

• Podání žádosti o dotaci na vozidlo CAS pro JSDH 

Zastupitelstvo schválilo podání žádosti o novou cisternu pro jednotku sboru 
dobrovolných hasičů. Tuto dotaci poskytuje Ministerstvo vnitra a lze ji 
kombinovat i s  dotací od Jihočeského kraje. Jedním z  kritérií je i opakované 
podání žádosti. 

• Schválení směny pozemků se Státním pozemkovým úřadem 

Po vzájemné dohodě město převede na SPÚ pozemek 223/245 a naopak od 
státního pozemkového úřadu získá pozemek p.č. 1170/4. 

• Dodatek ke smlouvě na svoz komunálního odpadu 

Z důvodu změny legislativy bylo nutné doplnit stávající smlouvu na svoz 
komunálního odpadu. 
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• Smlouva na realizaci oplocení u technických služeb – parcela u kolejí 

Zastupitelstvo města schválilo smlouvu na realizaci oplocení areálu technických 
služeb u vlakového nádraží. Oplocení areálu provede firma Rostislav Vránek za 
celkovou cenu 77 257 Kč včetně DPH. 

• Bezúplatný převod pozemku p.č. 1501/2 od SPÚ 

Zastupitelstvo schválilo bezúplatný převod pozemku od Státního pozemkového 
úřadu. Jedná se o příjezdovou cestu k zahrádkám v lokalitě Stará cesta. 

• Bezúplatný převod pozemků parc. č. 1438/3, 1491/1, 1491/3 a 865/6  SÚS 

Zastupitelstvo nepřijalo usnesení na bezúplatný převod pozemků s Jihočeským 
krajem. Tento bod bude po doplnění projednán na příštím veřejném 
zastupitelstvu. 

• Kupní smlouva na pozemek parc. č. 1027/5 

Zastupitelstvo schválilo kupní smlouvu na pozemek parc.č. 1027/5 od Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. Pozemek se nachází v prostoru pod 
zahrádkářskou kolonií Stará cesta. 

• Schválení účasti základní školy v projektu OP VVV – Šablony III 

Zastupitelstvo schválilo zapojení základní školy do projektu MŠMT operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání, Výzva č. 02_20_080 Šablony III – mimo 
hlavní město Praha. Základní škola se již v předchozích letech zapojila do 
projektu Šablony a Šablony II. 

Tomáš Hrubec, starosta

Vrátíme se ke kultuře? Plánujeme následující akce...

10. července   Letní promenádní koncert  

         (POZOR ZMĚNA PŮVODNÍHO TERMÍNU KONCERTU)   

17. července  Letní kino 

13. srpna    Předpouťové letní kino 

14. srpna    Novovčelnická pouť 

20. listopadu  Ples města 

Akce se budou konat podle aktuální pandemické situace. 

Tomáš Míchal, předseda kulturní komise
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Poděkování

Tichá linka pomáhá sluchově postiženým 

Děkuji všem přátelům, známým a dobrovolným 
hasičům, kteří doprovodili na poslední cestě mého 
milovaného manžela pana Jaroslava Kalkuse, a též 
za projevy soustrasti a květinové dary. Vřelé díky. 

Jaroslava Kalkusová 

Děkuji panu starostovi Tomáši Hrubcovi za milé 
vřelé přání a dar k narozeninám. Velice mě to 
překvapilo a potěšilo. Vřelé díky. 

Jiřina Kupková 

Děkujeme městu za vyhovění naší žádosti o 
zvelebení a údržbu hlavního kříže v Nové Včelnici 
na hřbitově.  

Lenka a Emil Hanečákovi 

Město Nová Včelnice navázalo spolupráci s  organizací Tichý svět o.p.s, která 
dlouhodobě pomáhá neslyšícím v České republice. V  rámci této spolupráce byly 
proškoleny pracovnice městského úřadu, na zprostředkování komunikace pro 
tlumočení znakového jazyka a přepisu mluvené řeči do textu online. Tato služba 
je určena sluchově postiženým a umožňuje jim bez bariér telefonovat a 
komunikovat se slyšícími.  

Klient si zvolí, zda dává přednost komunikaci ve znakovém jazyce a spojí se s 
tlumočníkem, nebo dává přednost komunikaci prostřednictvím psané češtiny a 
zvolí přepis mluvené řeči do psaného textu. Tímto způsobem je možné zavolat si 
např. k lékaři, do banky či do zaměstnání nebo lze službu využít v případě 
osobního jednání, např. při jednání na úřadě, v 
nemocnici. Tlumočníci Tiché linky rovněž v 
reálném čase překládají texty z českého jazyka do 
jazyka znakového a naopak, upravují klientům 
krátké texty v českém jazyce tak, aby byly 
gramaticky a stylisticky správně, např. když 
neslyšící chce poslat SMS zprávu slyšící osobě. 

Bližší informace o službě podají pracovnice správního odboru městského úřadu. 

Tomáš Hrubec, starosta
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Svoz odpadu

Poplatek za komunální odpad a psa je možné hradit v úředních dnech pondělí a 
středa:  
• v dopoledních hodinách od 8.00 do 11.30 hodin 
• v odpoledních hodinách od 12.00 do 17.00 hodin 
Poplatky je možné zaplatit na účet číslo: 603173349/0800, na základě 
telefonického sdělení variabilního symbolu a částky. 
Kontakty:  
• 384 371 325,  e-mail: financni1@vcelnice.cz 
• 384 371 326, e-mail: financni2@vcelnice.cz 

Stále nemáte zaplaceno  za  odpady a psa?

Na týden uzavíráme knihovnu
Městská knihovna oznamuje, že bude od 16. června do 19. června uzavřena z 
důvodu přechodu na nový knihovní systém a revizí knihovního fondu. Teprve na 
začátku května jsme získali dotaci z Ministerstva kultury ve výši 70 % nákladů na 
licenci knihovního systému Tritius REKS, implementaci a převod dat. Proto 
nemohl být přechod na nový knihovní systém a revize provedena v době 
předchozího uzavření knihovny z důvodu epidemiologických opatření. 

mailto:financni1@vcelnice.cz
mailto:financni2@vcelnice.cz
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 Rozhovor s deváťáky
"Nechtěl bych přijít na střední školu s dírou v hlavě"
Chtěl bych dělat něco, co by mě udělalo šťastným…, nebo nechtěl bych přijít na 
střední školu s dírou v hlavě. I takto zněly odpovědi našich deváťáků. A jaké další 
jsou představy, o jejich budoucím životě? I přes nepříznivou kovidovou situaci, 
jsme vyrazily do základní školy vyzpovídat včelnické deváťáky. Měly jsme štěstí a 
zastihly jsme je všechny pohromadě. Po dlouhé pauze se vrátili do lavic a nejvíc 
ze všeho se těšili na své spolužáky. Na jakou půjdou školu a co by jednou chtěli v 
životě dělat nám prozradili v následujícím rozhovoru. 
Otázky pro všechny: 
1. Na jakou školu půjdeš? 
2. Co bys chtěl/a jednou v životě dělat? 
Adéla Brusová 
1. Na obchodku nebo na gympl do J. Hradce, ještě nevím, na kterou z těch dvou. 
2. Já vůbec nevím. 
Jak moc ses opět těšila do školní lavice? 
Tak normálně, jo asi těšila. Netěšila jsem se na ty testy, ale na ostatní jsem se 
těšila, až je zase uvidím. 

Marta Davidová 
1. Jsem přijatá na vodohospodáře do Třeboně a na lesárnu do Písku, ale asi půjdu 
do toho Písku. Jo určitě do Písku. 
2. To ještě nevím. 
Jaké rozdíly vnímáš mezi prezenční a distanční výukou, a která je pro tebe 
více vyhovující? 
Prezenční výuka je, že si můžeme víc povídat, jsme víc spolu. Distanční je horší, 
že si prostě nepopovídáme. Prezenční je horší zase v tom, že píšeme testy. 

Daniel Fiala 
1. Do J. Hradce na obor elektrikář silnoproud. 
2. No tak asi toho elektrikáře, když jdu na tu školu. 
Jaký je váš kolektiv a myslíš si, že mu distanční výuka ublížila? 
Náš kolektiv, no nic moc bych řekl. Většině to asi prospělo, ale mě určitě ne. Jinak 
si myslím, že distanční výuka na kolektiv vliv neměla, to je asi stejný. 

Štěpán Hanzl 
1. Jdu na Waldorfské lyceum v Českých Budějovicích nebo budu dělat chodníky. 
2. Chtěl bych dělat něco, co by mě udělalo šťastným a co mě bude držet. 
Kdyby se dal vrátit čas, kam bys ho posunul? 
Asi do porodnice k mamce, a řekl bych, ať se nebojí, že to nějak přežije.
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 Rozhovor s deváťáky
Anna Hanzlová 
1. Jsem přijatá na gymnázium do Tábora, a ještě čekám na výsledky z gymnázia v 
Třeboni. Ale to určitě vyjde, já vím, že se do Třeboně dostanu a půjdu tam. 
2. Asi něco v humanitním oboru. Možná bych chtěla dělat medicínu, možná 
učitelku nebo architektku. Anebo bych chtěla být spisovatelkou, ale určitě bych 
chtěla někdy napsat nějakou knížku, něco smysluplného. 
Přišli jste o část prezenční výuky v osmé třídě a teď v deváté skoro o celou, 
nechtělo by to si jeden rok zopakovat nebo si myslíš, že je to jedno? 
Myslím si, že jsme to zvládli dobře, učitelé nám dali informace, které byly zcela 
dostačující, Já bych nechodila do školy ani o prázdninách natož opakovat celý rok. 
Myslím, že to není nutné. (K tomuto paní učitelka dodala, že otázku dostala zrovna 
žákyně, která je velmi poctivá a šikovná, takže ta žádné učivo dohánět nemusí.) 

Vojta Horák 
1. Půjdu na střední odbornou školu do Velešína, obor mechatronik. 
2. Chtěl bych jít určitě na vysokou školu a živit se ve strojírenství. 
Bylo těžké se doma přinutit učit? 
Jelikož mě nutily přijímací zkoušky, tak moje snaha a píle tam byla. Snažil jsem se 
připravovat. Nechtěl bych přijít na střední školu s dírou v hlavě. 

Daniela Hromadová 
1. Do Třeboně na modelářství a návrhářství oděvů. 
2. Asi nějakou tu návrhářku oděvů, uvidíme. 
Jak probíhala distanční výuka a vyskytovaly se při ní nějaké problémy? 
Problémy se při distanční výuce vyskytovaly poměrně často, hlavně s internetem. 
Jinak výuka probíhala tak tři až čtyři hodiny denně a hodinu jsme měli mezi tím 
volno. Bylo to takové pohodové. 

Věra Kalkusová 
1. Do Pelhřimova na kadeřnici. 
2. Kadeřnici. 
O co jste díky distanční výuce přišli a co tě z toho nejvíc mrzí? 
Přišli jsme o hodně výletů a akcí. Nejvíc mě mrzí, že jsme nejeli do Anglie. 

Lenka Leitnerová 
1. Na střední zdravotnickou školu v Českých Budějovicích. 
2. Chtěla bych mít svojí ordinaci pro děti a dělala bych tam zdravotní sestřičku. 
Byla bych tam s manželem, který by tam byl doktorem. 
Vyhovovala ti více distanční výuka nebo je lepší chodit do školy, a proč? 
Při distanční výuce jsem měla víc klidu, ale ten kolektiv se počítačem nenahradí, 
takže prezenční je určitě lepší.
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Matěj Mojžíšek 
1. Na střední odbornou školu do Jindřichova Hradce, ekonomika řízení dopravy. 
2. Vojáka z povolání. 
Co ti nejvíc scházelo v době uzavření školy? 
Asi ten kontakt s lidmi ve třídě. 

Natálie Přibylová 
1. Na střední zdravotnickou školu do Tábora.  
2. Asi záchranáře. 
Jaké plány máš na prázdniny? 
Nějaká dovolená s rodiči po Čechách a pak budu trávit čas se svými zvířátky.

Matyas Sháněl 
1. Na obchodní akademii v Třeboni. 
2. To zatím ještě nevím, uvidím podle známek na střední škole, jestli bych si mohl 
udělat vysokou školu, a pak se uvidí. 
Na co budeš ze základní školy nejvíc vzpomínat. 
No, na kamarády a na dobré oblíbené předměty jako třeba matematika. 

David Sobek 
1. Na střední odbornou školu do Jindřichova Hradce, obor kuchař. 
2. Toho kuchaře. 
Těšíš se na novou školu, nové prostředí a nové spolužáky? 

Vzhledem k tomu, že tu školu znám, vím, kdo tam pracuje, tak docela ano.
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Marek Starka 
1. Do zahraničí do Dánska na mezinárodní gymnázium, výuka tam probíhá v 
anglickém jazyce. 
2. Nevím, nemám představu. 
Jaké byly přijímací zkoušky, a jak ses na ně připravoval? 
Snažil jsem se 1x týdně počítat příklady z přijímaček z matematiky a českého 
jazyka a týden před přijímačkami jsem počítal každý den. 

Jakub Strnad 
1. Na střední průmyslovou školu stavební v Českých Budějovicích. 
2. Buď po tátovi statického inženýra nebo učitele matematiky na základní škole. 
Kdyby sis mohl přát, aby se něco změnilo, co by to bylo? 
Určitě bych si přál lepší kolektiv, který jsme měli na 1. stupni. A hlavně aby nebyl 
koronavirus a bylo všechno jako dřív. 

Jakub Školka 
1. Do Sezimova Ústí na COP (centrum odborné přípravy). 
2. Chtěl bych se pohybovat kolem sportu. 
Bude se ti po základní škole stýskat? 
Jo, asi jo. Po spolužácích, už jsme si na sebe zvykli. 

Michal Šmol 
1. Na střední školu rybářskou a vodohospodářskou do Třeboně. 
2 Zatím nevím, ale něco s přírodou. 
Na co se nejvíc těšíš až skončí tohle „koronavirové“ období? 
Až se všechno otevře, budu moct jít v klidu do obchodu, a sundají se roušky. 

Tomáš Štejdýř 
1. Do Jindřichova Hradce, obor elektrikář silnoproud. 
2. Cokoliv mě bude bavit. 
Co ti nejvíc scházelo, když jste nemohli chodit do školy? 
Asi kamarádi. Jinak nic. 

Kryštof Tušil 
1. Jsem přijatý do Trhových Svinů na zemědělce, farmáře a do Humpolce na 
chovatele koní, ale asi půjdu na toho zemědělce. 
2. Kam mě život zavede a co mě bude bavit a co budu mít rád. 
Líbilo se ti na této škole a v této třídě? 
Na této škole, jako že jo. Prožil jsem tu 9 let, takže líbilo. V této třídě už moc ne, 
ale budu na ně vzpomínat v dobrém. 
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Děkujeme za přijetí a za krásné povídání  

Pavlína Nebeská a Marie Davidová 

 Rozhovor s deváťáky
Třídní učitelka Jitka Sedláková nám o své třídě a o tom jaké to je, učit v této nelehké 
době, také lecos pověděla. 
Jaká je to změna pro pedagoga, když má své žáky doma a vzdělávání 
probíhá na dálku? 
Po pravdě řečeno změna je to obrovská. Na počátku jsme si mysleli, že uzavření 
škol bude jen na chvíli a vše zase poběží, jak jsme byli zvyklí, ale tohle bylo nad 
naše očekávání. Znamenalo to změnit celý přístup k  výuce, vytýčit si priority 
v učivu, protože v přímé výuce toho stihnete o něco více. Všeobecně si myslím, že 
kdo chtěl a přistupoval k distanční výuce zodpovědně, naučil se vše, jak měl. Tato 
změna však ukázala, jak důležitá je školní docházka ve vývoji a upevňování 
sociálních vztahů. 
Jak na tuto formu výuky reagovali žáci? Byli pilní? Plnili zadané úkoly? 
Žáci této třídy se snažili plnit distanční výuku, jak jim to umožňovala technika. 
Potýkali jsme se s  různými problémy, jako bylo špatné spojení, vypadávání 
signálu, nefungující mikrofony nebo kamery. Záleželo na čase spojení. S tím vším 
se děti všeobecně na výuce musely vyrovnávat a operativně řešit. Ke školní práci 
se snažila většina přistupovat zodpovědně, tak jsem na ně slyšela chválu i od 
ostatních učitelů, což mě vždy potěšilo.  
Jak probíhaly přípravy deváťáků na přijímací zkoušky během uzavření 
školy? 
S  přípravou na jednotné přijímací zkoušky jsme začali od října, ale vše již 
probíhalo v on-line prostředí. Scházeli jsme se na odpoledních on-line hodinách 
se zájemci jak z  českého jazyka, tak matematiky prakticky do konce dubna. 
Někteří měli pouze školní kola přijímacích zkoušek, a tak se připravovali distanční 
výukou třeba na biologii. Všichni jsme se snažili přistupovat k  dané situaci co 
nejlépe, jak nám opatření dovolila. 
Mrzí vás, že jste nemohli absolvovat tradiční závěrečné výlety a vlastně se 
ani pořádně rozloučit? 
Mrzí, ani nevíte jak. Z mého pohledu právě tato oblast nejvíce postihla tuto třídu. 
Co si budeme povídat, jak asi budou žáci vzpomínat na společná léta, která 
strávili doma u monitorů, mobilů a tabletů? Doba nepřála tomu, aby kolektiv třídy 
byl spolu na různých akcích, měl společné zážitky a děti mohly projevit své 
názory, kreativitu a pracovat na vzájemných vztazích a toleranci. 
Jaké vzpomínky ve vás zanechá tato třída?   
Na tuto třídu budu vzpomínat určitě v  dobrém a rozhodně pozitivně. Jsou to 
šikovní mladí lidé, kteří mají před sebou celou budoucnost, a je jen na nich, jak ji 
uchopí. Hlavně jim přeji, aby byli spokojení a šťastní. 
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Ze života města - koncert ZUŠ Alegro

Ema Jinochová

A už zase cvičíme v tělocvičně
Buďte fit a skoncujte se svým tukem. Přijďte si ještě 
před začátkem léta zacvičit do tělocvičny. Do konce 
června je k dispozici všem zájemcům o zlepšení 
fyzické kondice, každé pondělí a čtvrtek  od 19.00 do 
20.00 hodin, intervalový trénink. Máte možnost 
zacvičit si s činkami, gumičkami, s bosu, míčem a 
především vlastní vahou. Čeká vás příjemné 
prostředí a hlavně skvělá parta.

Nela Pytlíková

Anna Hanzlová
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Z historie

Vilém Platzer - probošt jindřichohradecký

Během svého působení vystřídal několik farností na Jindřichohradecku. Byl 
jmenován administrátorem v Hůrkách a po krátkém pobytu v Jindřichově Hradci 
byl ustanoven farářem v Blažejově. Odtud byl přeložen do Nového Etynku (dnešní 
Nové Včelnice), kde byl díky své angažovanosti nejen v církevním, ale i ve 
veřejném životě jmenován čestným občanem. 
V roce 1879 se stal 21. jindřichohradeckým proboštem a vůdčí osobností místního 
veřejného dění. Jako duchovní se aktivně podílel na českém národním životě. 
Navzdory skutečnosti, že sám pocházel z německé rodiny, se významným 
způsobem zasloužil o probuzení českého živlu a národního uvědomění v 
Jindřichově Hradci.  
Německé obyvatelstvo tvořilo v rámci obyvatel města pouze menšinu, ale až do 
druhé poloviny 19. století měl Jindřichův Hradec spíše německý ráz. 
P. Vilém Platzer se zapojil i do zemské a celostátní politiky. V letech 1861 - 1880 
byl poslancem Českého zemského sněmu a v letech 1870 - 1885 byl poslancem 
Říšské rady. V této době se také zasadil o vybudování železniční trati z Mezimostí 
(dnešního Veselí nad Lužnicí) přes Jindřichův Hradec do Horní Cerekve. 
Tento velice činorodý kněz působil také jako předseda Hospodářského spolku, byl 
členem okresního zastupitelstva a později se stal i jeho starostou. V srpnu 1868 
patřil mezi 81 signatářů státoprávní deklarace českých poslanců, kteří odmítli 

V letošním roce si připomínáme dvousté 
výročí narození vzácného kněze a později i 
jindřichohradeckého probošta P. Viléma 
Platzera. Narodil se 23. června 1821 na 
Šimanově dvoře u Stráže nad Nežárkou v 
německy mluvící rodině. Později se rodina 
přestěhovala do Jindřichova Hradce, kde 
Vilém vystudoval gymnázium. 
Po ukončení studií v Jindřichově Hradci 
odešel do Českých Budějovic, kde studoval 
filozofii a bohosloví a tam byl také dne 8. 
srpna 1844 vysvěcen na kněze. Poté byl 
jmenován kaplanem v Jindřichově Hradci, 
kde se díky působení obrozeneckého lékaře 
Josefa Procházky Devítského naučil česky a 
seznámil se s jeho vlasteneckými aktivitami, 
směřujícími k oživení národní kultury.



!15

Z historie

Před šesti lety vyšla nákladem 
městského úřadu kniha s názvem 
Nezapomenutelné osobnosti v 
historii města Jindřichův Hradec“. Ke 
cti jejích autorů budiž uvedeno, že 
do tohoto registru významných 
osobností města byla jimi zařazena i 
o s o b a P. V i l é m a P l a t z e r a . 
Nepochybně si to zaslouží. 

R.I.P. 
Ladislav Holický, Okrouhlá Radouň 

Použitá literatura: 
1. Nezapomenutelné osobnosti v 
historii města Jindřichův Hradec 
(autoři: František Fürbach, Štěpánka 
Běhalová, vydal Městský úřad 2015) 
2.  Wikipedie 
3.  Osobní archiv (Ladislav Holický) 

centralistické směřování státu a kteří se tímto způsobem snažili hájit české státní 
právo. Čeští poslanci v této době praktikovali politiku pasivní rezistence, při níž 
bojkotovali práci zemského sněmu.státní právo. Čeští poslanci v této době 
praktikovali politiku pasivní rezistence, při níž bojkotovali práci zemského 
sněmu. 
Probošt Platzer byl za své přínosné aktivity pro město Jindřichův Hradec rovněž 
jmenován čestným občanem města. Tohoto významného ocenění se mu dostalo i 
z rodné Stráže nad Nežárkou. 
Dne 27. října 1888 v Jindřichově Hradci náhle zemřel a po církevních obřadech byl 
za velké účasti obyvatelstva významných osobností církevního, politického, 
městského i kulturního života uložen k poslednímu odpočinku na hřbitově u 
kostela Nejsvětější Trojice. 
Jeho hrob je jedním z mála, který se na tomto bývalém pohřebišti dochoval 
dodnes. Nalezneme jej u východní stěny presbytáře kostela. Kamennou náhrobní 
desku zdobí výčet titulů a nejvýznamnějších aktivit zesnulého probošta a 
národního buditele P. Viléma Platzera. Myslím si, že i v dnešní době má malé 
ohlédnutí za touto významnou osobností novovčelnické, a především 
jindřichohradecké historie svůj smysl, abychom si připomněli odkaz našich 
předků z doby formování vlasteneckého hnutí a jejich úsilí při obnově národní 
kultury a svébytnosti v dobách habsburské monarchie.
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Memoriál + Tichá linka
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Praktický lékař informuje
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Inzerce

K o u p í m z n á m k y , m i n c e , 
bankovky, obrazy, staré hodiny, 
vojenské předměty – šavli, 
uniformu a podobně. Můžete 
nabídnout i jiné staré předměty 
nebo celou sbírku a pozůstalost. 
Tel: 722777672.

Hledáme paní na úklid - brigáda . 
Po zapracování až  120,- na 
hodinu čistého. 

Práce 4 - 6 hodin denně. Volejte 
608 979686 - pouze pro seriózní  
zájem  o práci. 

Řádková inzerce

Řádkovou inzerci můžete mít 
již za 50,- Kč, stačí poslat na 
email redakce@vcelnice.cz 
nebo nás navštívit osobně v  
knihovně či na úřadu v Nové 
Včelnici.

mailto:redakce@vcelnice.cz
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Přijmou se do týmu
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